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PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 18 august 2022, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni, Baloga Csilla - sat 
Chilieni, lipsind: Csatlós László, Cserey Zoltán-Mihály, Kiss-Bartha Annamária, Kondor 
Ágota, Székely Kincső, Vajna László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă 
de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1071/2022. Ședința se desfășoară prin 
sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.r./lb.m.): „ Salut pe toată 
lumea la ședința extraordinară de astăzi. Începem cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m.): „Suntem prezenți 15 persoane. Începem discutarea Ordinii de zi. Are cineva 
propuneri la diverse?”  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Da, aș avea 2 propuneri pe 
Ordinea de zi, la Diverse. Una este aprobarea proiectului „Program privind creșterea 
eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public”, conform „Programului privind 
creșterea eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public””. Și, ca D2: proiect de 
hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la 
data de 30.06.2022.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.r./lb.m.): „Mulțumesc 
frumos. Mai are cineva de adăugat. Dacă nu sunt, vă rog să votați dacă sunteți de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord cu D1 și 
D2.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord. Încă odată întreb pe dl. Debreczeni László.”  
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Scuze, dar sunt la un loc, unde 
nu prea am semnal. Sunt de acord cu luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și cu Ordinea de zi în 
întregime?” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord și cu Ordinea de 
zi întregime.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 
și D2. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r): „Bine, mulțumesc. 
Începem votarea ordinii de zi în întregime. Dl. Debreczeni a votat deja cu ”da”.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi 
în întregime.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord. Și acum să votăm, dacă suntem de acord ca la sfârșit să votăm toate cele 4 puncte.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord, ca la sfârșit să 
votăm.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Da.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: 
potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă 
dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea 
ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Sunt astfel de situații? Dacă 
nu, începem cu primul punct, care a fost avizat favorabil de comisiile nr. I și V.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, votarea la sfârșit.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării şi 
completării Contractului de delegare nr. 77628/2019 a gestiunii serviciului de transport 
public local de persoane prin curse regulate în municipiul Sfântu Gheorghe, încheiat cu 
Multi-Trans SA Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Mulțumesc. Multi-Trans 
solicită modificarea și completarea contractului de delegare. În primul rând datorită creșetrii 
costurilor cu cheltuielile materiale: combustibil, energie electrică, piese de schimb, respectiv 
cu salariile. Multi-Trans propune majorarea costului unitar, care stă la baza plății subvenției, 
calculării și plății subvenției, către această societate. Au solicitat efecuarea și unui audit și 
propun în locul costului unitar, actual, stabilit pentru perioada 2018 - 2019, în cuantum de 
9,94 de lei km parcurs. Valoarea de 11, 68 lei pentru perioada următoare. În afară de această 
solicitare, în contractul de delegare se mai propune o posibilitate de majorare a numărului de 
curse în cazul unor evenimente speciale culturale, și/sau sportive. Modalitatea și termenul de 
întocmirea al planului anual de întreținere, respectiv se propune introducerea unei posibilități 
de a achita biletele de transport printr-o aplicație informatică.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Keresztes László), 
HOTĂRÂREA NR. 322/2022. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Dacă cineva are întrebări, intrevenții? Dacă nu sunt, mergem mai departe la punctul 
2. Comisiile I, II și V au dat aviz favorabil.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului 
tehnic pentru obiectivul de investiții „Modernizare strada Digului”. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „În proiectul tehnic al 
obiectivului de investiții „Modernizare strada Digului” se prevede modernizarea integrală a 
acestei străzi, care are o lungime de 219 metri, inclusiv reconstruirea canalizării pluviale, și 
construirea unei pasarele pietonale din oțel și lemn peste pârâul Debren. Valoarea estimată a 
proiectului este de 2.241.457,037 lei, sumă care include și TVA. Am depus aplicație pentru 
finanțarea parțială a acestui proiect prin proiectul Anghel Saligny.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Keresztes László), 
HOTĂRÂREA NR. 323/2022. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Dacă cineva are întrebări, intrevenții? Dacă nu sunt, mergem mai departe la punctul 
D1. Comisiile I, II și V au dat aviz favorabil.” 



 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului 
„Program privind creșterea eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public”, conform 
„Programului privind creșterea eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public””. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Pentru lucrările care sunt 
cuprinse în acest proiect, care se va depune la Administraţia Fondului pentru Mediu, deja 
avem indicatorii aprobați. Este vorba de un proiect prin care dorim să schimbăm 1334 de 
corpuri de iluminat în corpuri avantajoase energetic led, respectiv pentru fiecare stâlp și corp 
de iluminat se propune montarea unui dimer, prin care se poate realiza telegestiunea 
serviciului de iluminat public. Valoarea totală a proiectului este de 5.006.665,41 lei, la care 
se adaugă TVA de 792.884,77 lei, din care valoarea eligibilă prin fondul pentru mediu este de 
4.686.296,76 lei, respectiv valoarea neeligibilă, care va fi contribuția proprie a municipiului 
Sfântu Gheorghe este de 320.368.65 lei.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Keresztes László), 
HOTĂRÂREA NR. 324/2022. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Dacă cineva are întrebări, intrevenții? Dacă nu sunt, mergem mai departe la punctul 
D2. Comisiile I și V au dat aviz favorabil.” 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 30.06.2022. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Bugetul municipiului Sfântu 
Gheorghe la data de 30.06.2022, se prezintă astfel: suma totală în urma rectificărilor 
succesive a fost de 261.335.520 lei, din această sumă prevăzută în buget s-a încasat suma de 
89.770.515 lei, care reprezintă 35,95% din valoarea totală. Respectiv s-au cheltuit 98.406.168 
lei, care reprezintă 37,65% din valoarea prevăzută. Procentajele relativ mici se datorează 
realizării cu oarecare întârziere a proiectelor cu finanțare externă. Încasările din impozitele și 
taxele locale proprii sunt peste 90%. La aceste proiecte suntem în fază de licitații. Sperăm, ca 
până la sfârșitul anului vom recupera ceea ce nu s-a făcut în primul semestru. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Keresztes László), 
HOTĂRÂREA NR. 325/2022. 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos pentru prezentare. Dacă cineva are întrebări, intrevenții? Dacă nu sunt, începem 
votarea.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 1, 
punctul 2, respectiv cu punctul D1 și D2.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, D1 și D2.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2 și cu 
punctele de la Diverse.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 
D1 și D2. Îmi cer scuze încă odată de semnalul slab de aici.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de hotărâre 
nr. 1, 2, respectiv cu punctele D1 și D2.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, respectiv D1 și D2.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, respectiv de la Diverse cu punctele D1 și D2.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 



proiectele de hotărâri 1, 2, respectiv și cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, respectiv sunt de acord și cu D1 și D2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, respectiv și cu D1 și D2.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și eu, Zsigmond 
József sunt de acord cu punctele 1, 2, D1, D2.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord și eu cu D1, 
D2, respectiv cu 1 și 2. Sunt József Álmos.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord și 
eu cu 1, 2, D1 și D2.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Dl. Keresztes 
László? Vargha Fruzsina? 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Și cu 1, 2, D1 și 
D2?” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Da, da, cu toate punctele. 
Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Am votat cu 14 voturi pentru proiectele de hotărâri. Mulțumesc frumos pentru 
prezență, ne vedem săptămâna viitoare. Închei ședința, la revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 25 august 2022. 
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